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      Zápis z 13. jednání Komise pro rozvoj města a komunitní plánování 

ze dne 11.09.2024 konané na Radnici v Jeseníku

 
Přítomní: Kamil Kavka (předseda komise) - přítomen 

Pavel Rušar (člen komise) – přítomen (online) 

Tereza Vodáková (člen komise) – přítomen 

Petra Malá (člen komise) - přítomen 

Jan Kropáč (člen komise) - přítomen 

Tomáš Vlazlo (garant komise) - nepřítomen 

           

Hosté: Markéta Bartáková (OSR) 

Ondřej Wind (OM) 

Jakub Prokop  

Zdeňka Blišťanová (starostka) 

  

                

Program jednání: 

1. Zahájení (Kavka) 

2. Schválení zápisu Komise 12/2024 (Vlazlo) 

3. Výstavba volnočasového areálu – sportovního parku se zaměřením na parkour a 
bouldering (Malá) 

4. Bývalé Autohobby – úprava veřejného prostoru (Wind) 

5. Aktuality (Bartáková) 

6. Úkoly 

7. Závěr 

 

 

1. Zahájení (Kavka) 

Na úvod Kamil Kavka přivítal všechny členy komise a hosty. Konstatoval, že komise je 
usnášeníschopná, v počtu 5 členů. 

Poté Komise přistoupila ke schválení návrhu programu jednání. 

 

Návrh na usnesení: 
 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování schvaluje program 13. jednání 
Komise pro rozvoj města a komunitní plánování ze dne 11.09.2024. 

 

Hlasování: 

Pro: 4        proti: 0          zdržel se: 1 

Program Komise byl schválen. 

 

Hosté 

Dle čl. 5 odst. 4 Jednacího řádu komisí Rady města Jeseník, musí Komise vyslovit souhlas 
s příp. účastí dalších osob na jednání s výjimkou členů zastupitelstva města. 
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Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování vyslovuje souhlas s účastí Markéty 
Bartákové, Ondřeje Winda a Jakuba Prokopa na 13. jednání Komise pro rozvoj města 
a komunitní plánování dne 11.09.2024. 

 

Hlasování: 

Pro: 5       proti: 0          zdržel se: 0   

Komise odsouhlasila účast hostů. 

 

2. Schválení zápisu Komise 12/2024 (Bartáková)   

Zápis byl na RM schválen. Strategie cestovního ruchu bude 12.9. na zastupitelstvu. 

 

3. Výstavba volnočasového areálu – sportovního parku se zaměřením na parkour a 
bouldering (Malá) 

 

Zvážit možnosti vytvoření sportovně zaměřeného areálu pro děti i dospělé, s ohledem na 
zvyšující se oblíbenost „mladých“ sportů – parkouru a lezení.  Dostupnost sportovišť 
s tímto zaměřením je v Jeseníku prakticky nulová. Nedávné celostátní testování fyzické 
zdatnosti žáků základních škol zároveň ukázalo, že právě nedostatek příležitostí k pohybu 
ve volném čase má přímé negativní důsledky na kondici dětí. Metodický materiál České 
školní inspekce Aktivní škola na základě toho mimo jiné doporučuje výstavbu a 
rekonstrukci sportovních areálů, které vybízejí ke spontánním pohybovým aktivitám. 
Hřiště se zaměřením na parkour a bouldering se jeví jako ideální způsob naplnění tohoto 
doporučení. 

 

V Jeseníku není vhodný prostor, kde by se mohl člověk celostně hýbat. Česká školní 
inspekce má zjištěno, že děti mají špatnou fyzickou zdatnost. Toto je vhodný způsob, jak 
mohou děti sami sportovat. Je potřeba individuálních a spontánních aktivit pro děti. Parky 
jsou více navštěvované více než sportovní hřiště, kde jsou organizované sporty a nejde 
sehnat např. 10 dětí, aby si šli zakopat. Děti se tak mohou sportu věnovat individuálně. 
Rozšířila by se i nabídka volnočasových aktivit. Lezení a bouldering jsou moderní sporty, 
které zajímavé právě mladé. Děti mají možnost vyzkoušet si i tyto sporty, aniž by 
navštěvovali podobné kroužky, které jsou plné. 

Realizace by byla vhodná např. místo blízkosti skateparku, areál bývalých kasáren, volná 
plocha u soudu, za EMKEM… 

 

Diskuze: 

Kropáč - Nápad dobrý, bylo by vhodné i pro turisty. Nutné prověřit přes architekta jestli 
jsou navržené plochy vhodné. Jestli nejsou takové plochy zahrnuty v rozvojových plánech. 

Vodáková - Super nápad, místo by bylo vhodné spíše v centru. Doplnit prvky ve 
Smetanových sadech. Bylo by vhodné doplnit do současných sportovních ploch - dětská 
hřiště. 

Malá - Vhodné by byly prostory v blízkosti skateparku. V jakém stavu je odkup prostory u 
skateparku? Vhodné doplnit do architektonické soutěži -> aby byly prvky doplněny do 
parku. 
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Wind - Jednání o odkupu nedopadlo. Do 30.6.2025 by měla být budova zbourána, odkup 
pozemku je zatím nereálný. Workout jsme řešili požadavek od Viterny - navazuje na 
sportoviště u Emka, cyklostezku, pozemek je Krajského úřadu OK. 

Měli jsme schůzku i s horolezci, mají požadavek ale na krytou plochu. Chybí nějaká plocha 
využívana v zimním období. Stěna v hale je pro ně nedostačující. 

Bartáková - p. Liberda má také návrh workoutové hřiště u základní školy  

Wind - poptávka po těchto hřištích v Jeseníku určitě je.  

Děti na workoutové hřiště určitě nepůjdou posilovat. Máme s tím zkušenost. Ty děti na 
těchto hřištích jen vysedávají.  

Kavka - Aréna individuálních sportů v zóně Za Podjezdem, tam se o tomto sportovišti 
neuvažuje? Starostka - Vhodné místo by bylo určitě u multifunkčního hřiště, pozemky jsou 
zde kraje, a s krajem by se dalo určitě domluvit. 

Kavka - T-expedice - také s tímto prostorem pracuje. 

Rušar - Prezentace je moc pěkná. Vize dobrá. T -expedice - existuje 6-7 návrhu, příští rok to 
budou děti rozpracovávat. 

Bartáková - V akčním plánu řešíme zatím dětská hřiště nikoliv hřiště pro dospělé. Vhodnou 
variantou by byl participativní rozpočet. Tahle vyšel i pamptrek. Takhle umístěn prvek v 
Zóně za Podjezdem. Chceme zapojit i radu studentů, aby si vymysleli projekt, který by se 
dal takto uskutečnit. 

Prokop - kalkulaci jsme ještě neřešili. Zatím nebyla prověřena možnost, kolik by takové 
prvky stály.  

Kropáč - Bylo by vhodné doplnit k dětským hřištím. Děti se u škol nudí.  

Kavka - zapojit p. Viternu, aby se do procesu se studenty zapojili. Zapojit by se mohli návrhy 
do participačního rozpočtu. 

Starostka - určitě tyto individuální sporty jsou vhodné. Plocha by byla vhodná u Emka, kraj 
by v tomto mohl pomoci, využívali by určitě i studenti. Proto je vhodné zapojit studenty v 
rámci rady studentů. 

Bartáková - 30.9. v 10 na hotelovce setkání Rady studentů.  

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování doporučuje radě města prověřit 

možnosti vzniku volnočasového areálu - sportovního parku se zaměřením na 

parkour a bouldering. 

  

Hlasování: 

Pro: 5        proti: 0          zdržel se: 0  

Návrh usnesení byl přijat. 

 

4. Bývalé Autohobby – úprava veřejného prostoru (Wind) 

 

Komisi předložen k projednání návrh úprav veřejného prostoru kolem budovy bývalého 
Autohobby dle situačního výkresu v úrovni zpracování architektonické studie.  Tuto nechal 
zpracovat nový vlastník nemovitosti. 

K situaci se vyjadřoval i pan architekt.  
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Jedná se o jednoduchý a funkční návrh. Realizace financování bude předmětem dalších 
jednání.  Vlastníci budovy jsou v kontaktu s městským architektem. Zapadá do koncepčních 
akcí kolem prostor kostela, s průchodem pro pěší k Zámeckému náměstí. Zámecké náměstí 
stále není města, je ve vlastnictví Olomouckého Arcibiskupství. S arcibiskupstvím jednáme, 
pak by se mohly zrealizovat úpravy Zámeckého náměstí dle aktuálních potřeb.   

 

Diskuze 

Malá - Kde bude umístěna kavárna? Dělali zpracovatelé i vizualizaci jak by prostor vypadal? 

Wind - Kavárna umístěna z přední strany. Vizualizace veřejného prostoru nebyla.  V rámci 
příprav rekonstrukce budovy si nechali zpracovat studii sami majitelé budovy. 

Kavka - Čím dříve by byl prostor upraven, tím dříve by mohla firma otevřít kavárnu.  

Kropáč – Čí je pozemek? 

Bartáková - Pozemek je města, budova je soukromého vlastníka. 

Kropáč - Je požadavek na to, aby spravilo prostranství město?  

Bartáková - Jsou navržené úpravy. Firma by zaplatila celou projektovou dokumentaci. 
Město zatím na tuto realizaci prostředky nemá 

Wind - Nejedná se o velké zásahy, zvládly by technické služby. Cena by se pohybovala cca 
kolem 2 mil. Kč 

Rušar - Podporuje tyto úpravy.  

Diskuze proběhla i s cyklopruhem a couváním/přejížděním do tohoto pruhu z parkovacích 
míst, jelikož kolem autohobby se plánuje hlavní páteřní cyklostezka (vyplývá z PUMM).  
Toto je potřeba prověřit s dopravní komisi a dopraváky. Tato situace se bude dále vyvíjet. 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování doporučuje radě města souhlasit s 

návrhem úprav veřejného prostoru kolem budovy bývalého Autohobby na ulici 

Palackého. 

 

Hlasování: 

Pro: 5        proti: 0          zdržel se: 0  

Návrh usnesení byl přijat. 

 

5. Aktuality 

Strategický plán rozvoje města Jeseník 

- Analytická část hotová, začíná se rozpracovávat návrhová část. 
- Vydávají se články, rozhovory 
- Plánujeme vizionářský workshop 2.10., budou se hledat vize a základní strategické 

cíle pro město 
- info na www.nasjesenik.cz 

Studie systémů sídelní zeleně města Jeseník 

Dnes úvodní setkání. Vysvětleno co bude proces obsahovat. Záleží na vegetačním období, 
průzkumy začnou na jaře 2025, návrh bude předložen cca na podzim 2025. Do procesu 
bude zapojen pracovník města, co obsluhuje GIS systémy, tak aby byly vrstvy zaneseny do 
systému. Proces zpracování do 6/2026. Pracovní skupina cca 20 lidí a se zpracovatelem se 
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bude scházet individuálně dle potřeb. Nyní se budou předkládat potřebné materiály 
zpracovateli. 

 

6. Úkoly 

Termín dalšího setkání: 

16.10.2024 

 

Stanovení dalších termínů 

11.12.2024 

 

Termíny RM 2024: 

17. 9., 30. 9., 14. 10., 29. 10., 11. 11., 25. 11., 9. 12., 16.12. 

Termíny ZM 2024 

12. 9., 7. 11., 12. 12. 

Termíny dopravní komise 

23.10., 4.12. 

 

7. Závěr 

Komise byla ukončena, komisařům bylo poděkováno za účast. 

 

 

Příští jednání komise 16.10. 2024 

 

 

 

 

Zapsala: Ing. Martina Pavlátková  - tajemník Komise 

Ověřil: Kamil Kavka  - předseda Komise 


